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SLOVO STAROSTKY

Vážení spoluobèané,
  v tomto èísle zpravodaje jsem si dovolila zveøejnit práci zastupitelstva za poslední volební 
období 2010-2014. Byla to práce nároèná, ale krásná. Jejím prostøednictvím jsme se pokusili 
zmìnit naše mìsto a pøilehlé vesnice. Byli jsme limitování financemi, pøedpisy a normami, 
zákonem o veøejných zakázkách. Ne vždy se vše podaøilo dle našich pøedstav, ale øíká se, kdo nic 
nedìlá, ten nic nezkazí.
   Ètyøi roky utekly jako voda. Aèkoliv jsem již mìla zkušenost s prací jako èlenka Rady mìsta v 
minulém období, práce starostky byla výzvou. V životì jsem musela pøekonávat již mnoho 
osobních i pracovních pøekážek, ale tato výzva byla nová a dnes Vám dìkuji, že jsem dostala 
možnost tuto výzvu zdolávat.
  Každou práci, kterou jsem v životì dìlala, jsem se vždy snažila dìlat na plný plyn. Práce 
starostky nebyla výjimkou. Je to práce nároèná, ale dìkuji Vám, že jsem tu šanci dostala. Pokud 
budu mít možnost v práci pokraèovat, budu ji dìlat se stejným nasazením. Pokud ne, èekají mne 
další nové výzvy. Do dùchodu mám pøeci jen ještì daleko.
  Dìkuji Vám všem za trpìlivost, dìkuji i za kritiku, která byla nìkdy i na místì. Vše, co se 
podaøilo, byla týmová práce a bez dobrých lidí a radních by to nešlo. Pánové, dìkuji.
  Dìkuji pracovníkùm Mìstského úøadu v èele s tajemnicí Ivankou Benèovou, technickým 
službám, pracovníkùm pøíspìvkových organizací. V neposlední øadì všem obèanùm, kteøí 
pøispìli jakkoliv za uplynulé období 4 let k rozkvìtu našeho mìsta. Zachovejte mi pøízeò.

Vaše starostka Jana Èížková



ZPRÁVY  Z  RADY  MÌSTA

USNESENÍ  z  14. zasedání RM, konané dne 
25. 8. 2014 

Rada mìsta

A/ bere na vìdomí 
1. kontrolu usnesení z 11. a 12. zasedání rady 
2. ukonèení NS na nebytový prostor v Domì s peèovatelskou 
službou DOHODOU - pedikúra k 31. 12. 2014 – na podnìt nájemce 
Aleny Hochmutové 
3. zrušení požadavku výmìny BJ 115 do è. BJ 116 v DPS Teplá – Eva 
Marešová (žadatelka si výmìnu rozmyslela) 
4. nabídku spoleènosti DATABOX s.r.o. k doplnìní vizitky na míru 
na portálu živé obce.cz, v souèasné dobì ji však nevyužije 
5. nabídku spoleènosti LAJKA spol. s.r.o. – zveøejòování na profilu 
zadavatele, s ohledem na již zajištìnou službu u jiného dodavatele, 
tuto nabídku v souèasné dobì nevyužije 
6. že od 1. 1. 2015 bude ze Zákona pøevedeno financování sociálních 
služeb, které je do konce roku 2014 zajištìno ze strany MPSV ÈR 
formou dotací do pùsobnosti krajù 
7. nabídku od Nadace Partnerství na certifikaci informaèního centra 
v celonárodním certifikaèním systému „Cyklisté vítáni". S ohledem 
na další podmínky, které jsou nutné, pro zavedení ponechává 
rozhodnutí na novou samosprávu 
8. ukonèení pobytu v DPS Teplá k 31. 8. 2014 pana Adolfa Machka 

B/ schvaluje 
9. Rozpoètové opatøení 8/2014 v pøedloženém znìní 
10. využít z podaných nabídek na dodávku vèetnì provedení 
výmìny vodomìrù v DPS Teplá v poètu 74 ks na studenou a 73 ks na 
teplou vodu, nabídku spoleènosti Koncept FAST s.r.o; IÈ 45357811, 
Krušnohorská 786, Ostrov – cena zakázky 69 091,82 Kè vèetnì DPH 
11. zamítnout jak žádost pana Jiøího Bureše a Jsefa Šimurdy, tak i 
žádost Alžbìty Hlavové na pronájem p.p.è. 177 o výmìøe 580 m2 a 
p.p.è. 3174 o výmìøe 156 m2 v k.ú. Teplá, obec Teplá (žadatelé již v 
minulosti pronajaté pozemky mìli a porušili podmínky nájmu) 
12. uzavøení smlouvy o zøízení vìcného bøemene-služebnosti è. IP-
12-00024444/1 pro akci „Teplá, Nová Farma, P18348/36, VaK, 
kNN" – žadatel ÈEZ Distribuce, a.s. zastoupena spoleèností JH 
projekt s.r.o. a postupuje do jednání ZM na vìdomí 
13. udìlit souhlas ke stavbì pro akci Teplá- Babice , p. 435 Hejduk, 
kNN – žadatel ÈEZ Distribuce a.s., zastoupena spoleèností 
Elektroprojekce Vincíbr, s.r.o. 
14. udìlit souhlas k upøesnìní a stavbì s názvem „TEPLÁ, 
BERANOVKA – BETLÉM, ELEKTRICKÁ PØÍPOJKA PRO 
MOBILNÍ DOMY" na pozemku p.è. 162/29 v katastrálním území 
Beranovka – žadatel DABL X SPORT s.r.o. 
15. Smlouvu o poskytnutí finanèního pøíspìvku z rozpoètu mìsta ve 
výši 10 000,- Kè na financování tréninkového procesu a sportovního 
vybavení pro Matyáše Bìlohradského nejlepšího èeského 
krasobruslaøe v žákovských kategoriích 
16. zmìnu nájemníka v bytové jednotce è. 127 v DPS Teplá místo 
MUDr. Robina Šína od 1. 9. 2014 nájemce Bc. Vojtìch Mikláš 
záchranáø pro ZZKK za stejných podmínek, tj. do doby fungování 
Záchranné zdravotnické služby Karlovarského kraje v Teplé.
17. zaøazení do seznamu uchazeèù DPS Teplá a zároveò pøidìlení BJ 
è. 416 od 1. 9. 2014 – nájemce Miroslav Kupec 
18. zaøazení do Seznamu uchazeèù o pøidìlení bytové jednotky v 
DPS Teplá - paní Ludmily Janèarové a zachování v seznamu 
uchazeèù o pøidìlení bytové jednotky v DPS Teplá Zuzany 
Kolenové

19. mimoøádnou prémii pro øeditelku Peèovatelské služby v Teplé, 
pøíspìvkové organizace, za organizaèní zajištìní období zateplení 
DPS Teplá dle pøedloženého návrhu tajemnice úøadu 
20. prodejní cenu knihy Josefa Langáše ve výši 100,- Kè/ks a cenu 
kalendáøe Teplá 2015 ve výši 70,- Kè/ks 
21. pøenechat vydání sazebníku za poskytování mimoøádnì 
rozsáhlého vyhledávání informací na novou samosprávu a povìøuje 
tajemnici ke konzultaci stávajícího platného Ceníku na MFÈR 
22. na základì provedené podrobné kontroly odbornou osobou, 
zadat objednávky na dodávky do nové radnice è.p. 1: zabezpeèení 
objektu ve výši126 348,20,- Kè vèetnì DPH + IP kamery 211 024,- 
Kè vèetnì DPH – dodavatel ALARMY DVOØÁK s.r.o.; dodání 
RACK 94 230,- Kè vèetnì DPH, dodání zvonkového tabla 16 
540,70 Kè vèetnì DPH a montážní práce vèetnì montáže telefonní 
ústøedny 21 780,- Kè vèetnì DPH – dodavatel Belltech s.r.o.; 
montážní práce – pøíprava k propojení sítì 16 940,- Kè vèetnì DPH 
– dodavatel VB COM s.r.o. 
23. Dodatek ke Smlouvì o pøíkazu – navýšení úhrady za stavební 
dozor è.p. 1 o 7 875,- Kè (jde pøedevším o práce spojené s pøípravou 
podrobných rozpoètù a písemných stavebních podkladù k dotaci) 

C/ ukládá 
24. J. Rùžkové vyvìsit zámìr pronájmu p.p.è. 480/14 o výmìøe 
3757 m2 v k.ú. Klášter Teplá, obec Teplá 
25. J. Rùžkové vyvìsit zámìr výpùjèky p.p.è. 480/12 o výmìøe 
1133 m2 v k.ú. Klášter Teplá 

D/ postupuje do jednání ZM 
26. s doporuèením prodej p.p.è. 1061/12 o výmìøe 140 m2 v k.ú. 
Beranov, obec Teplá – žadatelé Mgr. František Novotný a Emílie 
Novotná 
27. s doporuèením smìnu pozemkù èást p.p.è. 3241 o výmìøe 120 
m2 za èást p.p.è. 2165/1 o výmìøe 120 m2 v k.ú. Teplá, obec Teplá – 
žadatel Vladislav Vojtìch 
28. s doporuèením prodej èásti p.p.è. 282 o výmìøe 350 m2 v k.ú. 
Bohuslav u Poutnova – žadatelky Jitka Prenosil a Marie Tuhá 
(spoluvlastníci domu ev. è. 1 Bohuslav) 
29. s doporuèením prodej p.p.è. 204/14 o výmìøe cca 302 m2 v k.ú. 
Beranovka - žadatel Petr Ajšman 
30. s nedoporuèením odprodej èásti p.p.è. 327/6 o výmìøe cca 20 
m2 v k.ú. Teplá – žadatelka Anna Rajtrová (ochranné pásmo) 
31. k dodateènému schválení financování dodávky traktoru 
AGROKID AK 230 vèetnì pøíslušenství, s využitím nabídky pro 
financování od spoleènosti UNICredit leasing, a.s. – 40% 
zaplaceno hotovì a zbývající splátky formou spotøebitelského 
úvìru, vèetnì pojištìní – výše úvìru v délce trvání 36 mìsícù (jde o 
816 538,50 Kè)

ZPRÁVY  ZE
ZASTUPITELSTVA  MÌSTA

USNESENÍ  z  24.  zasedání  zastupitelstva mìsta 
Teplá, konaného dne 3.9.2014 v sále DK v Teplé

Zastupitelstvo mìsta

A/ bere na vìdomí:

1. že z dnešního zasedání bude poøízen audio záznam pro potøeby 
úøadu
2. ovìøení zápisu z 22. zasedání zastupitelstva mìsta Mgr. Sta-
nislavou Lambertovou a Mgr. Františkem Novotným a ovìøení 
zápisu z 23. zasedání zastupitelstva mìsta Martinem Hemzou a Ing. 
Milanem Procházkou
3. kontrolu usnesení z 22. a 23. zasedání ZM



 4. Rozpoètové opatøení 5/2014; 6/2014 a 7/2014 
5. Zprávu o èinnosti Kontrolního výboru 
6. uzavøení smlouvy o zøízení vìcného bøemene – služebnosti è. IP-
12-00024444/1 pro akci „Teplá, Nová Farma, P18348/36, VaK, 
kNN" pro spoleènost ÈEZ Distribuce, a.s. zastoupenou spoleèností 
JH projekt s.r.o. 
7. informaci Mìsta Cheb o nevstoupení do sdružení mìst a obcí jako 
spoleèných zadavatelù nákupu plynu pro roky 2015 a 2016 

B/ volí: 
8. ovìøovatele zápisu: Karla Kyllera a Jitku Juchymovou 

C/ schvaluje: 
9. program svého 24. zasedání v doplnìném znìní 
10. Smlouvu o poskytnutí úèelové neinvestièní dotace na 
akceschopnost a odbornou pøípravu JSDH Teplá dle pøedloženého 
návrhu 
11. financování dodávky traktoru AGROKID AK 230 vèetnì 
pøíslušenství, s využitím nabídky pro financování od spoleènosti 
UNICredit leasing, a.s. – 40% zaplaceno hotovì a zbývající splátky 
formou spotøebitelského úvìru, vèetnì pojištìní – výše úvìru v 
délce trvání 36 mìsícù (jde o 816 536,50 Kè) 
12. prodej p.p.è. 2796/9 o výmìøe 155 m2 v k.ú. Teplá, obec Teplá za 
cenu 50,- Kè/m2 – kupující manželé Ludìk a Jana Pospíšilovi 
13. prodej p.p.è. 1061/12 o výmìøe 140 m2 v k.ú. Beranov, obec 
Teplá, za cenu 25,- Kè/m2 - kupující manželé Mgr. František a 
Emílie Novotní 
14. smìnu pozemkù èásti p.p.è. 3241 o výmìøe 120 m2 (vlastník 
Vladislav Vojtìch) v k.ú. Teplá , obec Teplá, za èást p.p.è. 2165/1 o 
výmìøe 120 m2 (vlastník Mìsto Teplá) v k.ú. Teplá, obec Teplá 
15. prodej èásti p.p.è. 282 o výmìøe 350 m2 v k.ú. Bohuslav u 
Poutnova, obec Teplá, za cenu 25,- Kè/m2 - kupující Jitka Prenosil a 
Marie Tuhá 
16. prodej èásti p.p.è. 204/14 o výmìøe 302 m2 v k.ú. Beranovka , 
obec Teplá za cenu 50,- Kè/m2 – kupující manželé Petr a Alena 
Ajšmanovi 
17. žádost spoleènosti GEODÉZIE, Ledeè nad Sázavou s.r.o., o 
souhlas o zaøazení 21 parcel uvedených v pøedložené pøíloze do 
komplexní pozemkové úpravy v k.ú. Mnichov; a udìluje souhlas se 
zmìnou katastrální hranice v místì komunikace II/230 
18. zamítnout prodej èásti p.p.è. 327/6 o výmìøe cca 20 m2 v k.ú. 
Teplá, obec Teplá – žadatelka Anna Rajtrová 
19. revokaci Usnesení è. C/5. z 23. mimoøádného zasedání 
zastupitelstva ze dne 9. 7. 2014 a nahrazuje textem: ZM schvaluje 
pøíspìvek ve výši 336.247,- Kè podle Zásad programu regenerace 
MPZ pro žadatele Kanonie premonstrátù Teplá na opravu fasády 
kostela sv. Jiljí bez èísla popisného na st.p.è. 1 v katastrálním území 
Teplá, obec Teplá. Rejstøíkové èíslo kulturní památky: 35417/4-
1067 
20. revokaci Usnesení è. C/7. z 23. mimoøádného zasedání 
zastupitelstva ze dne 9. 7. 2014 a nahrazuje textem: ZM schvaluje 
podílet se na celkové výši neuznatelných nákladù 86,2 % tj. 388 
085,- Kè na opravì èásti fasády kostela sv. Jiljí bez èísla popisného 
na st.p.è. 1 v katastrálním území Teplá, obec Teplá. Rejstøíkové èíslo 
kulturní památky: 35417/4-1067

PODÌKOVÁNÍ

V mìsíci èervnu probìhl na ZŠ v Teplé Olympijský den. Rád bych 
touto cestou podìkoval (by� trochu opoždìnì) mìstu Teplá za 
poskytnutí høištì na tuto sportovní akci, panu R. Kávovi za 
spolupráci a velký dík patøí zejména i panu J. Valentovi (alias 
Sa�ovi) za pøípravu sportoviš� – hlavnì jejich „nalajnování“.

za ZŠ v Teplé Tesaø O.

Chtìli bychom podìkovat panu R. Kávovi za finanèní dar ve výši 
4.000,- Kè z výtìžku turnaje Ruda Cup 2014.  Finanèní prostøedky 
byly použity na nákup vybavení na hasièské soutìže pro mladé 
hasièe (sací koš a savice).

kolektiv mladých hasièù

Stav financí : 

Stav finanèních prostøedkù na úètech mìsta na zaèátku volebního 
období: 36, 9 mil. Kè 
Stav finanèních prostøedkù na úètu mìsta na konci volebního období 
( ke dne 31. 8. 2014):  22,0 mil Kè
Získané dotace za volební období: 35,2 mil. Kè 
Náklady na  akce – investice za období 2010 - 2014: 59,7 mil Kè . 
Dotace na cestì: 16,9 mil Kè 

VOLEBNÍ OBDOBÍ 
2010 -2014 v èíslech 

úèast jednotlivých èlenù zastupitelstva: 



Personální zmìny:

Tajemník: výbìrové øízení odchod Jiøí Devátý – nástupce Ing. 
Ivana Benèová
Úèetní: bez VØ , nástup po MD za paní Drahušku Veselovskou 
nastoupila Markéta Hlávková
Vedoucí Domu s peèovatelskou službou: odchod paní Jany 
Deváté, výbìrové øízení na místo øeditelky Peèovatelská služba v 
Teplé – sleèna Petra Horská, odchod na MD, zástup Lenka 
Hubáèková, odchod na MD, zástup PhDr. Renata Kreuzová 

Technické služby – zmìna na postu technika – od 1. 1. 2012 do 31. 
8. 2012 Miroslav Hlávka, od 1. 9. 2012 Zdenìk Gulaba

Konkurz na místo Manager infocentra – Tereza Švédová - od 1. 6. 
2013 do 31. 5. 2014, od 1. 8. 2014 Mgr. Kristýna Bílá

Pøíspìvkové organizace:

Zmìna organizaèní složky Domu pro staré obèany na Peèovatelská 
služba v Teplé, pøíspìvková organizace

Zrušena Základní škola Teplá, 
zrušena Základní škola praktická Teplé, odvolání øeditelek, vznik 
nové organizace Základní škola v Teplé, pøíspìvková organizace – 
VØ øeditelka, dvì kola, v prvním kole dva uchazeèi – žádný neuspìl, 
ve druhém kole doèasná øeditelka Mgr. Marcela Žižková, od 1. 2. 
2012 do 30. 9. 2012, od 1. 10. 2012 povìøena vedením školy Mgr. 
Stanislava Srpová, konkurz na místo øeditelky Základní školy v 
Teplé – Mgr. Jana Leheòová od 1. 2. 2013 doposud.

Stavební akce: 

Dokonèení ulice Sluneèná, Cyklostezka Klášter – Betlém, 
vyasfaltování cca 100 na konci stezky, nová páteøní kanalizace v 
ulici ÈSA, oprava komunikace u sádek, nový asfaltový povrch pøi 
vjezdu do mìsta a na konci ulice ÈSA v roce 2011, v roce 2013 
vyasfaltován celý prùjezd Teplé ulice Klášterní 
Vybudování vodovodu Mrázov- Betlém – Seklovy Domky – 
Klášter, nový asfaltový povrch Klášter zahrady – Seklovy Domky, 
nový asfalt, oprava vpustí ulice Pivovarská, 
odvodnìní v Mateøské školce Teplá, deš�ová kanalizace Rankovice, 
výmìna náhozových prken na kuželnì, oprava lesní cesty 
Heømanov 
Obnova zapomenuté vesnice Sv. Vojtìch, vyèištìní høbitova, 
obnova pietního místa v Poutnovì

Rekonstrukce è. p. 1 Radnice, rekonstrukce 3. úsek ulice Klášterní – 
chodníky, veøejné osvìtlení,  rekonstrukce ulice U Høištì, oprava 
schodištì Tylova ulice,  stavba  sbìrného dvora, rekonstrukce ul. 
Havlíèkova – 1 . etapa, stavba døevìného altánu v Parku pøátelství, 
Teplá – Kostel sv. Jiljí – rekonstrukce – 1 etapa,  oprava  místní èásti 
ul. Havlíèkova a Sadová,  
Snížení energetické nároènosti DPS v Teplé, Stavba ÈOV Nová 
Farma,
Stavba vodovodního øádu ul. Nádražní 

Akce škola:

Demolice kotelny LTO, výstavba pøístavby šaten, rekonstrukce bytu 
školníka na tøídy, nový topný systém vèetnì radiátorù, zateplovací 
systém a výmìna oken na 2. st. ZŠ, výmìna støešní krytiny na 
školním klubu, Rekonstrukce školního klubu, výstavba sbìraèe 
deš�ové vody v mateøské školce, oprava podlah v 10 tøídách 

Drobné akce:

nové www stránky mìsta, výmìna radiátorù na MÚ Teplá, 
vymalování kanceláøe starosta, tajemník, obøadní síò, nová fasáda 
úøadu zepøedu, výmìna radiátorù na místním hospodáøství, 
kvìtinový záhon „tepelský kruháè“, výsadba stromù lip U Høištì, 
cyklostezka Betlém, úprava prostranství u školního klubu, chodník 
ve Školní ulici, plot na høišti, oprava silnice na Bohuslav, kamerový 
systém v parku, oprava støechy na DK, likvidace bolševníku, 
Agentura ochrany pøírody a krajiny, oprava kaple sv. Jiljí, chodník 
pøes park u hasièárny, Informativní mìøiè rychlosti, energetické 
štítky na budovy, stavba pøístøešku v technických službách, výmìna 
kotle na biomasu, úprava prostoru za sportovní halou – dìtská 
pyramida, odvodnìní kuželny, rozšíøení rozhlasu na bezdrátový a 
zmìna vysílacího, údržby návsí okolních vesnic, odvodnìní 
pøíkopù, nastavení nového systému tøídìní odpadù, nové veøejné 
osvìtlení Beranovka a Služetín, rozšíøení rozhlasu na bezdrátový 

Projekt PARK PØÁTELSTVÍ: 

osázení parku novou zelení, bezpeènostní kamery, herní prvek – 
soutìž o projekt, prvky volnoèasové aktivity, výsadby stromu 
pøátelství, sledování narození èápat: 2012 – Amálka, Tepeláèek, 
Pivovárek, 2013 – Haimátko, 2014 – Alois a Gita.

Dotaèní akce – realizované projekty CÍL 3 – pøíhranièní 
spolupráce

Zapomenutá obec Sv. Vojtìch, Oprava symbolický pomníkù 
padlým v I. svìtové válce: Heømanov, Rankovice, Poutnov
Stezka pro všechny – pìt odpoèinkových míst podél cyklostezky od 
Køížku do Betléma 

Projektové dny:  2011

- 28. 11. ADVENT rozsvícení vánoèního stromku
- 1. 1. Novoroèní pochod na Betlém
- 5. 5. Oslavy osvobození – pøíjezd dvou kolon na 

námìstí 
- 5.6. Park pøátelství – koncert a zahájení projektu, 

hlasování o dìtské høištì 
- 5.7. Park pøátelství – Radní baví mìsto aneb hurá 

prázdniny
- 26.8. Park pøátelství – koncert Maxim Turbulenc
- 4.10. Mezinárodní den seniorù – pøedstavení 

cvièebních  prvkù

Projektové dny: 2012

- 28. 11. ADVENT rozsvícení vánoèního stromku
- 1. 1. Novoroèní pochod na Betlém
- 21. 4. Den zemì - sázení stromù
- 30. 4. otevøení cyklostezky, koncert skupiny Roháèi 
- 5. 5. oslavy osvobození – pøíjezd kolony na námìstí
- 20. 6. – Kroužkování èápù, koncert v parku
- 24. 8. Setkání pod komínem – Timber sport, Muzika, 

zumba
- 31. 8. S radními na kole Harantovy cyklotoulky  
- 15. 9. Turistický pochod na sv. Vojtìcha – spolu s 

Èeským svazem turistù

Projektové dny: 2013 

- 28. 11. ADVENT rozsvícení vánoèního stromku
- 1. 1. Novoroèní pochod na Betlém

- 5. 5. Oslavy osvobození – pøíjezd dvou kolon na 
námìstí 

- 5.6. Park pøátelství – koncert a zahájení projektu, 
hlasování o dìtské høištì 

- 5.7. Park pøátelství – Radní baví mìsto aneb hurá 
prázdniny

- 26.08. Park pøátelství – koncert Maxim Turbulenc
- 04.10. Mezinárodní den seniorù – pøedstavení cvièebních 

prvkù



Projektové dny: 2014

- 28. 11. ADVENT rozsvícení vánoèního stromku
- 1. 1. Novoroèní pochod na Betlém
- 21. 4. Den zemì - sázení stromù 
- 5. 5. Oslavy osvobození – pøíjezd kolony na námìstí
- 20. 6. Setkání folklorních souborù, vystoupení 

dechové hudby ZUŠ a hudby z Konnersreutu
- 23. 8. Harantovy cyklotoulky – výlet na kolech na 

Kladskou  
- 30.-31.8. Tepelské slavnosti, pøíjezd Švejka do Teplé, 

Den otevøených dveøí è. p. 1  
- 13. 9. Turistický pochod na Betlém – spolu s Èeským 

svazem turistù
- 28. 9. Svátek sv. Václava – mediální tváø sbírky Bára 

Štìpánová a Miroslav Barabáš

Výbìrová øízení:

Na všechny stavební akce byly vyhlašovány výbìrová øízení, 
celkem bylo zadáno:

Projednané strategie:

Strategický plán sociálního zaèleòování 
Fond rozvoje a obnovy bydlení Teplá
Plán regenerace mìstské památkové zóny
Strategický plán rozvoje cyklostezek na Tepelsku
Projednání a schválení územního plánu
Referendum: Souhlasíte se stavbou Centra služeb sociální prevence 
v Teplé a jeho následné provozování? – projekt zastaven.

Øešené problémy:

Vymáhání poplatkù za odpady 
Zamìstnávání OPP potrestaných a VPP 
Sbìrna železa 
Nové vyhlášky mìsta – o odpadech, zákaz výherních automatù
Dotazy podle zákona è. 106 Sb. 

Rùzné:

nové vozidlo TATRA 815 a vyproš�ovací zaøízení pro JSDH, 
oprava pomníku Boží muka a faksimile, nákup budovy lesù – è. p. 1 
– radnice, vozidlo Renault – doprava VPP, zmìna názvu ulice 
Fuèíkova, Klášterní, nová ulice Sadová, soutìž Stavby 
Karlovarského kraje: I.  místo za projekt + I. místo za cenu v 
internetovém hlasování,  MAFEEX – mezinárodní cvièení hasièù, 
IZDS, CO, 5 x VOLBY, Zøízení Sociálnì preventivní komise, 
nákup nové dopravní techniky na místní hospodáøství, bezplatný 
pronájem kostela sv. Jiljí na dobu 10 let od Kanonie premonstrátù, 
Vyhlášení veøejné sbírky na Opravu fasády kostela sv. Jiljí, 
stìhování úøedníkù z mìstské úøadu na Radnici è. p. 1, zøízení 
výjezdové stanice Rychlé záchranné služby.

Ostatní spoleèenské akce:

Pravidelné setkání s pøedstaviteli øádu premonstrátù
Setkání s prezidentem republiky a jeho pøijetí ve mìstì Václav 
Klaus 12. 9. 2012
Pravidelné pracovní setkání s hejtmanem KK
Návštìva senátora Nenutila, Èáslavy
Pravidelné návštìvy v Domì s peèovatelskou službou  
Spoleènì k bezpeèí – anketa a spoleèné setkání s obèany
Návštìva partnerského mìsta Konnersreuth a delegace z 
Konnersreuthu v našich vesnicích.
Mistrovství ÈR v kuželkách – kategorie juniorky
Setkání parohatých mìst –  v roce 2012 Doksy, v roce 2014 
Jaromìøice nad Rokytnou  
Návštìva øeditele Agentury pro sociální zaèleòování – Bc. Martina 
Šimáèka
Setkání folklorních souborù
Setkání starostù 
RUDA CUP – O pohár starostky mìsta, Turnaj starých gard- 
Memoriál Zdeòka Hanuse
Služební cesta do Butzbachu – návštìva pùvodních obyvatel 
Tepelska 
Pøijetí delegace z Eslingenu – Klub pøátel kláštera
Louèení s pøedškoláky, Vyøazení žákù 9. tøídy 
Kladení vìncù na høbitovì pøi kvìtnových oslavách
SPOZ - Dìtské dny 2011, 2012, 2013, 2014; Pohádkový les, Jarní a 
Podzimní taneèní zábavy 

KAPLE sv. JILJÍ 

výstava obrazù Kvìty Èapkové, fotografie Petry Wiesnerové, 
Krajem živých vod, 
Petr Tøíska – Døevoøezby, fotografie David Šifra, Výstava starých 
fotografií a obrazù Teplé,
Autogramiáda Ing. Miroslav Trégler – køest knihy: Krajiny blízké 
západních Èech 
Výstava fotek a obrázkù na téma: Tepelští èápi 2012, Výstava k 
Obnoveným pomníkùm padlým v 1. svìtové válce, Výstava: Teplá v 
èase promìny

Spolupráce mìsta

Vodohospodáøské sdružení obcí západních Èech
Euregio Egrensis
MAS Náš region
Sdružení obcí Slavkovský les
Svaz mìsta a obcí
Sdružení historických sídel Èech, Moravy a Slezska

DOPISY ÈTENÁØÙ

Volby 2014 ?

Potkávám spoustu lidí, kteøí vùbec nevìdí, o co v komunálních 
volbách jde a netuší, podle jakých pravidel se hraje. Všichni chtìjí, 
abychom je volili, ale nikdo nám neøekne jak. Mohu tedy nabídnout 
svùj pohled na vìc a zkusit neutrálnì objasnit pravidla hry. Pro 
nìkoho je volební systém složitý, jiný mu rozumí a jsou i lidé, 
kterým se nelíbí. Páni politici nám jej vytvoøili a my podle nìj 
musíme hrát. Následující øádky nebudou o zastupitelstvu a 
starostovi, ale o tom jak mùže èlovìk hlasovat, aby dosáhl v rámci 
možností toho, èeho vlastnì dosáhnout chce.
Ti, co chodí k volbám ví, že v parlamentních volbách volíme stranu a 
mùžeme v rámci té strany nìkterého z kandidátù upøednostnit a dát 
mu preferenèní hlas. To v komunálních volbách nejde. V Teplé se 
volí 15 zastupitelù, kteøí si mezi sebou vyberou svého náèelníka a 
našeho starostu, proto je na každé kandidátce nejvíce 15 jmen.



Dostaneme jeden volební list, kde budou všechny kandidátky a 
hodnì zjednodušenì máme dvì možnosti – 1) zvolit celou 
kandidátku, bez možnosti mìnit poøadí, nebo 2) libovolnì vybrat 15 
lidí ze všech. Která možnost je lepší? Po zkušenostech a vlastní 
neznalosti situace v našem mìsteèku pøed ètyømi lety, kdy jsem jako 
velká èást lidièek v Teplé vybíral ze všech kandidátek ty podle mì 
nejlepší a nakonec jsem zjistil, že nìkteré kandidátky mají jednoho 
šéfa a velká èást kandidujících kandiduje ne za sebe a do 
zastupitelstva ani nechtìjí, se pøikláním k tomu dát hlas celé jedné 
kandidátce. Pokusím se vysvìtlit proè.
Komunální volby jsou vždy tak trochu loterie a hodnì záleží na tom, 
jakou taktiku kdo zvolí, ale hlavnì jak se zachovají volièi ve volební 
místnosti. Když si nìkdo sestaví dvì kandidátky, už pøedem ví, že s 
další udìlá koalici a má vsazeno na to, že si lidi vyberou z každé 
kandidátky 2 až 3 závodníky, s velkou pravdìpodobností vyhraje, a� 
vybíráme a pøebíráme, jak chceme. Teï k tomu proè to dost èasto 
vychází. Ten èlovìk totiž poèítá s tím, že se nám nebude žádná z 
kandidátek líbit celá a i on sám si své nejlepší lidi rozdìlí 
rovnomìrnì do nìkolika kandidátek a vìøí, že se budeme chovat 
jako v Kauflandu. Ví, že když pøed nás postaví 10 bedýnek s jablky, 
vybereme do kila po dvou, podle nás nejlepších z každé bedny. 
Chápu, proè lidé volí tak, jak volí a byl jsem na tom stejnì. Dnes už 
se na kandidátky koukám trochu jinak a snažím se podívat, kdo je za 
kterou kandidátkou schovaný a za koho budou vlastnì po volbách 
hrát.
No jo, ale proè budeme volit toho 100letého kmeta, tu nemožnou 
paní nebo sleènu, toho traktoristu, který je vlastnì moc fajn a 
kamarád, ale v zastupitelstvu si ho nedokážeme pøedstavit? Proè 
budeme volit pana XY, když nám povídal v obchodì, že do 
zastupitelstva nepùjde? Odpovím také otázkou. Už jste nìkdy nìkde 
vidìli vyhrát volby jednu kandidátku tak, aby bylo v zastupitelstvu 
všech 15 lidí? Proè myslíte, že na té kandidátce jsou? V odpovìdi na 
první otázku si rejpnu do vlastních øad. Nejsem ani tak mladý ani tak 
starý, abych si nepamatoval - vidìl , za komanèù. Odpovìï na 
druhou otázku je celkem jednoduchá. Je hodnì tìžké pro všechny 
strany a rùzná sdružení - Pro lepší život, Bledìmodrý mìsto atd., 
sestavit kandidátku z lidí s podobným smýšlením a navíc ještì 
ochotných se ve vìtšinì pøípadù zadarmo zapojit do veøejného 
života s tím, že a� se snaží sebevíc riskuje, že si na nìj bude ukazovat 
prstem pùl mìsta. Ti lidé jsou tam kvùli nedokonalému volebnímu 
systému a proto, aby pomohli tìm lidem z kandidátky, kteøí chtìjí, a� 
už z jakéhokoli dùvodu, být v zastupitelstvu. Jde totiž o hlasy a tìch 
má každý z nás 15. A� volíme, jak chceme, nejprve se poèítají hlasy, 
které získala strana a podle toho se urèí, kolik lidí z kandidátky 
postoupí do zastupitelstva, jestli jeden, dva a když se hodnì zadaøí 
tak i tøi. Až potom se urèuje podle poètu hlasù poøadí jednotlivých 
kandidátù a na to, aby pøeskoèil, tøeba z desátého místa na 
kandidátce na první, potøebuje dostat o 10% více hlasù než je 
prùmìrný zisk kandidátky a ještì mít více hlasù než jiní na 
kandidátce.
Navíc se mùže stát to, že i když si pøi dobré konstelaci vybereme, 
stejnì se nakonec dohodnou, že své místo v zastupitelstvu 
pøenechají nìkomu jinému a z nenávidìného starosty je opìt 
starosta, nebo jsou v zastupitelstvu lidé, které skoro nikdo nevolil. 
Koneènì, nìkteøí zastupitelé by mohli vyprávìt, jak to chodí, když 
se svého mandátu od obèanù nechtìjí dobrovolnì vzdát. Ti co pøesto 
chtìjí vybírat jednotlivé kandidáty, by se jich nejdøíve mìli zeptat, 
jestli, když ve volbách uspìjí, tak do toho pùjdou. Jestli totiž ne, tak 
jste svùj hlas hodili nìkomu jinému. 
Co napsat na závìr? Pojïme k volbám v co možná nejvìtším poètu a 
zvolme si své vlastní zastupitele, nebo to udìlá nìkdo za nás. Tøeba 
rodiny, známí a v nejhorším pøípadì zamìstnanci kandidátù.

Všem pøeji, a� volby dopadnou pro mìsto co nejlépe.

              Karel Hermann ml.

A jdeme ke komunálním  volbám!

 „Èlovìk má být ke všem takový jako sám k  sobì.“

Základním principem skuteèné demokracie je volba. Volba mezi 
nìèím, nejménì mezi ANO a NE. Staré Øecko doby filozofù 
Sokrata, Platona, Aristotela a jiných je kolébkou zásad demokracie, 
ze které se v druhé polovinì osmnáctého století na kontinentì 
Severní Ameriky pozdìji vyvinula moderní demokracie na bázi 
základních práv èlovìka a obèanských svobod v rámci nezávislého 
státu. 
Na co mùžeme být hrdí je to, že masarykovské Èeskoslovensko bylo 
prvním státem s moderní demokracií na evropském kontinentì z 
poèátku dvacátého století. Tehdy se Evropa po staletí trvajících 
monarchií a despotismù principùm demokracie uèila a od Košic dále 
na východ státy o demokracii toho moc neví dodnes.  
Demokracie je køehký kvìt výplodu lidského ducha, který se musí 
chránit dodržováním morálních a právních zásad lidí ve svobodné 
spoleènosti. Demokracie se musí bránit proti všem lidem, kteøí ve 
svém duchovním vývoji ještì stále setrvávají na základních 
podstatách úrovnì èlovìka tj.v egoismu mít snahu shromažïovat 
majetek, bohatnout, vlastnit, ovládat, zotroèovat a naplòovat touhu 
po moci. Principy demokracie v prùbìhu vývoje lidské spoleènosti 
právì psychopatickými jedinci byly pomocí demagogie, 
propagandy a fanatické rétoriky mnohokrát znásilnìny, zneužity a 
využity ku prospìchu jednotlivcù, spoleèenských skupin, kterým 
nikdy nešlo o blaho obèana, národa èi spoleèenských profesí, ale jen 
a jen o prospìch svùj.
Skuteèná a pravdivá demokracie vždy stála a stojí na základì 
dodržování nemìnných vesmírných a pøírodních zákonù, na základì 
dodržování a respektování psaných i nepsaných zákonù lidské 
spoleènosti v touze žit ve svobodì, míru, jistotách a dostatku, které 
mùže pouze zajistit dodržování morálních zásad a chování jedince 
na bázi duchovní úrovnì a jejího vzdìlávání a tím rozvoje.
Každý jedinec možnost vzdìlávání a osobního vývoje má. 
Knihovny, knihkupectví, jejichž regály praskají pod tíhou energie 
psaného slova, pøednášky a semináøe a nakonec internet k 
duchovnímu vývoji jednotlivce, pokud chce, plnì pøispívají a 
pøispìjí. 
A co to vše má spoleèného s komunálními volbami? 
Ano, má a mnoho. Èlovìk, který se zabývá výše uvedenými 
záležitostmi (a to mùže každý) mùže snadnìji rozpoznat kvalitu 
osobnosti èlovìka, který se zajímá o post zástupce obèana v 
rozhodování o vìcech veøejných, který jej vybere a zvolí.
S charakterem se èlovìk rodí. O tématu, jak  vzniká, se mùže 
diskutovat do nekoneèna. Zabývají se tím filozofové, vìdci 
fyzikálních jevù, vìdci rùzných pøírodních, medicínských a 
spoleèenských disciplín, ale i stoupenci existujících esoterických 
skuteèností, astrologové, mystici, okultisté atd. 
Na základì daného charakteru se osobnost èlovìka jako celek, 
vytváøí prakticky po celý život. 
Na vytváøení osobnosti jedince pùsobí mnoho okolností. V prvé 
øadì je to prostøedí, kde se narodí. Je to zemìpisné pásmo, 
spoleèenské a náboženské zøízení, osobnosti rodièù, rodina, okolí, 
ve kterém dítì vyrùstá, a získávání zkušeností z okolností na nìj 
pùsobící. Obrovskou roli ve vytváøení osobnosti hraje úroveò 
vzdìlání ve školách, zkušenosti v práci a návyky z profese a v 
nemalé øadì z tak zvané „školy života“. 
Když toto vše vezmeme v potaz., vyjde nám v našem zorném úhlu, 
jedinec jako takový. Který se navíc uchází o naši volební pøízeò. Ne 
nadarmo se jméno jedince uvádí na vizitce jako prioritní. Když si 
pod tímto jménem vybavíme èlovìka, kterého známe tøeba od 
školky, ze školy, ale i z bydlištì èi z ulice, zamìstnání nebo jen tak z 
potkávání pøi rùzných pøíležitostech, máme vodítko k tomu, jak jej 
mùžeme hodnotit a eventuelnì volit jako svého zástupce pøi 
rozhodování o vìcech obèanských. 



Nemalým kritériem pro volitelnost osoby je skuteènost, jak se 
jednotlivec projevuje ve svém životì, jak se chová k okolí, ve 
kterém žije, jaká je jeho úroveò vztahù k rodinì, ze které vzešel, své 
rodinì, na jaké partnerské úrovni žije, jaký vztah má k dìtem, lidem, 
spolupracovníkùm, kamarádùm k nìmým tvorùm a pøírodì. V 
nemalé øadì k volitelnosti jedince je skuteènost, co byl a je schopen 
a bude schopen pro spoleènost, spoluobèany a vùbec prostøedí, ve 
kterém žije, udìlat a jaké dílo po sobì zanechává a bude-li zvolen, 
zanechá.
Pøejme si, aby novì zvolené osazenstvo radnice alespoò 
uskuteènilo, provedlo a vybudovalo to, co zde za poslední ètyøi 
roky  pùsobení udìlalo to souèasné. Projdìte se Teplou a 
srovnávejte. Jen tak namátkou. Uskuteènil se a realizoval se projekt 
oteplení školních budov, školky, pøipravila se stavební místa na 
Toužimské ulici vè. inženýrských sítí. Položil se asfaltový koberec 
a provedla úprava na ulicích Klášterní, U Høištì, Havlíèkovì, 
vybudoval se a vybavil park Pøátelství, opravila se budova èísla 
popisného 1 na námìstí, nezapomínalo se na úpravu prostøedí 
územnì pøidruženích vesnic v okolí, dokonèení cyklostezky, zaèalo 
se s opravou fasady dominanty mìsta-kostela, nezapomnìlo se na 
domov dùchodcù, technické služby mìsta fungují vzornì vèetnì 
novì vybudovaného sbìrného dvora, provádí se úpravy na høbitovì, 
jsou nachystané projekty k realizaci na ulici Školní a na jiné èásti 
mìsta. Probìhlo mnoho kulturních, spoleèenských a sportovních 
akci za souèinnosti místních hasièù, klubù sportovcù, svazu žen. 
Nezapomíná se na dùchodce atd. Smìle se mùže øíci, že se toho tolik 
nedìlo a neuskuteènilo za celá pøedcházející desetiletí. Buïme 
objektivní a spravedliví. 
Vážení spoluobèané, najdìte si trochu èasu a popøemýšlejte nad 
tìmi, kteøí se ucházejí o váš hlas. Volte osobnosti, které máme v 
našem mìstì k dispozici. Nikdo z nás není dokonalý. Nikdo z nás 
nemùže øíci, že je všestrannì vzdìlaný a že se nemusí již dále uèit. 
Pouze poctivost, pracovitost, touha znát pravdu a bránit ji, snaha být 
prospìšný jiným a v nemalé snaze dennì potlaèovat v sobì lenost a 
pohodlnost by mìly být vlastnosti a schopnosti èlovìka 
ucházejícího se o post zástupce obèana na jakékoliv úrovní 
legislativní, výkonné a právní moci, které jdou základními pilíøi 
skuteèné demokracie a ne postkomunistického dìdictví.  

S pøáním logické mysli a š�astné ruky pøi komunálních volbách

Roman Josef Dobias

Vážený pane Èápe,

dovolte mi, abych reagovala na Váš pøíspìvek v minulém èísle 
Zpravodaje i na Váš èlánek na Facebooku, kde se kriticky 
vyjadøujete k situaci se zateplením a výmìnou oken Domu s 
peèovatelskou službou v Teplé.
Mohu jistì souhlasit s tím, že celková doba opravy se protáhla na 
dvojnásobek. Nebylo to však zavinìno ani paní starostkou, kterou 
neustále kritizujete, ani firmou, která opravu DPS provádìla. 
Situace byla zavinìna pøedchozí nekvalitní prací v prùbìhu 
výstavby penzionu. Øada vìcí se musela pøedìlávat, doplòovat, 
opravovat, a to mìlo vliv na celkovou délku úpravy. Jistì, 
zadavatel, tedy mìsto Teplá, si toho všímat nemusel. Pak by ovšem 
nastala situace, kdy by se tøeba za rok, nebo døíve èi pozdìji, opìt 
postavilo lešení, opìt by se kopalo, bouralo, opravovalo, a našim 
seniorùm by se znovu znepøíjemnil jejich pobyt v DPS.
To, že se s výmìnou oken zaèalo koncem listopadu, bylo zpùsobeno 
pozdním pøidìlením dotace a nutností vyèerpat její èást ještì v roce 
2013. Personál DPS se spolu se zamìstnanci Technických služeb v 
Teplé snažil maximálnì udržovat èistotu a poøádek a poskytnout 
seniorùm co nejvìtší pohodlí. Ruce k práci pøiložil každý bez 
ohledu na postavení.
Uzavøení balkonù a zákaz vstupu na nì bylo nutné z hlediska 
bezpeènosti seniorù.Pøiznám se, že bych velmi nerada trávila 
zbytek života v nìkterém z nápravných zaøízení, pokud by se

nìkomu nìco stalo. Odpovìdnost za bezpeènost je totiž zcela na 
mnì. Co se týká Vašich dalších pøipomínek ke „zfušované“práci, 
mohu Vás ujistit, že bylo postupováno podle projektu a nikdo si nic 
nevymýšlel, nepøidával ani neubíral.
Naši senioøi byli o všem informováni. Uskuteènilo se nìkolik 
setkání, na kterých byla pøítomna paní starostka, paní tajemnice a 
zástupci firmy. Ne všichni se tìchto setkání úèastnili, a pak je docela 
dobøe možné, že to byli zrovna ti, kteøí si Vám stìžovali. Je to pro 
mne nepochopitelné, proè zrovna Vám, protože v našem zaøízení 
mají všichni u mne otevøené dveøe, a pokud pøišli klienti s nìjakým 
problémem, vždy jsem se jej snažila buï sama, se zástupci mìsta 
nebo s firmou vyøešit. A pokud se týká Vašeho tvrzení, že se senioøi 
bojí cokoliv kritizovat, protože by je mohla „mstivá“paní starostka 
vyhodit, jde o nehoráznou lež. Výpovìï z nájmu navrhuji já Radì 
mìsta pouze v pøípadì, že se jedná o opakovaný závažný pøestupek 
proti domovnímu øádu. Možná by, pane Èápe, bylo dobré, kdybyste 
navštívil shromáždìní našich seniorù – na termínu se mùžeme 
dohodnout – a pak si poslechl, jak se oni ke všemu, co jste napsal, 
staví. K objektivnímu hodnocení situace je tøeba vyslechnout více 
stran a ne na základì povídání nìkolika jedincù házet špínu na 
vedení mìsta, na pracovníky peèovatelské služby i na firmu, která 
práce na DPS provádìla.

Dr. Renata Kreuzová
øeditelka DPS

Není komunikace bez komunikace

V posledním roce vyšlo v Tepelském zpravodaji a v tiskovinì 
„Tepelsko bez cenzury“ nìkolik èlánkù pojednávajících o 
rekonstrukcích zdejších ulic. Pøíspìvky, vìtšinou psané Martinem 
Èápem, mìly vìtšinou kritický tón. Obsahovaly ovšem konkrétní 
stavební pøíklady. Na kritické pøipomínky a položené otázky 
nepøišla odpovìï. Jedinou konkrétní reakcí byl oslavný èlánek pana 
Dobiase. Nabídnu i svùj pohled na nedávnou stavební èinnost na 
zdejších silnicích a chodnících.
S Martinem Èápem jsem o jeho pøipomínkách hovoøil. S vìtšinou 
jeho stavebních pøipomínek jsem souhlasil. Obèas jsme se 
rozcházeli v názorech na organizaci staveb. Zpoèátku (než jsem 
uèinil vlastní zkušenost s výstavbou chodníku v Havlíèkovì ulici) 
jsem obhajoval postupy mìsta pøi vypracování projektových 
dokumentací èi s vyhlašováním výbìrových øízení. Také z vlastní 
zkušenosti vím, že pøedstavitelé mìsta musí zvládnout mnoho 
nelehkých jednání se spoustou institucí. Bohužel nejzdlouhavìjší 
bývají s velkými firmami jako je ÈEZ, RWE, O2 a se státními 
institucemi – dopravní policie, památkáøi, hygiena apod. Debaty s 
Martinem pro mne mìly velký pøínos. Po dvanácti letech v 
komunální politice jsem si zøetelnì uvìdomil, jak jsem nakažen 
stále zvyšující se byrokratizací státní správy a jsem schopen 
omlouvat nìkteré zbyteèné procesy. Martinova dùvìra ve zdravý 
rozum je obdivuhodná.
Nebudu zde opakovat kritiku v èláncích popsaných stavebních a 
technologických nedopatøení. Zamìøím se na domluvu 
(komunikaci) pøi výstavbì silnic (komunikací). Byl jsem pøítomen 
kolaudaci ulice U Høištì. Zde se naskytl smutný pohled na hádající 
se obèany, které spíše než názor na stavbu rozdìluje názor na paní 
starostku. A tak se v celé ulici stalo nejproblematiètìjším bodem 
zrušení dvou pøístupových schodiš�. Nìkolikrát opakující se 
argument øeèený èlovìku po chemoterapii: „Když jste tak velký 
sportovec, tak vás tøicet metrù chùze navíc nezabije!“ jenom vršil 
trapnost celé situace. Projektant na mou pøímou otázku, proè došlo 
ke zrušení schodù (ještì v generelu jsou ètyøi, dokonce i v 
materiálech pro pøípravu projektu rekonstrukce Školní ulice jsou 
zakresleny pùvodní ètyøi), odpovìdìl, že to bylo na pøání mìsta. 
Mìsto chtìlo více parkovacích míst. V prùbìhu léta jsem do této 
ulice vzal nìkolik svých návštìv, neznalých pomìrù v Teplé, a 
zeptal se jich, zda by v této lokalitì nìco vylepšili. Pokud na nìco 
pøišli, tak to byla schodištì. Smutné je, že pøi nìkolikamiliónové 



stavební akci jde o zanedbatelnou položku, která zbyteènì rozdìlila 
zde žijící lidi. Dovedu si pøedstavit, jak by asi øešil situaci bývalý 
starosta pan Hlava. Prostì by nechal udìlat ve svahu zpevnìnou 
plochu v místì bývalých schodù a bylo by po problému. Nynìjší 
vedení mìsta bere všechny pøipomínky pøíliš osobnì a to problémy 
neøeší, ale vyvolává.
Pøi kolaudaci jsem využil pøítomnosti projektantù, kteøí kromì 
projektu ulice U Høištì mají na svìdomí i projekt rekonstrukce 
Klášterní ulice. Debata byla rozhovorem slepého s hluchým. Na 
otázku proè neøešili oddìlenou deš�ovou kanalizaci – odpovìï: 
nebylo v zadání. Na dotaz na šíøi obrubníkù – odpovìï: podle 
památkáøù. Proè tam jsou tedy plechové žlabovky na odvodnìní – 
odpovìï: mlèení. Poslední otázka smìøovala na výšku chodníkù – 
odpovìï: chodníky jsou ve stejné výši, maximálnì o 2 cm výše. 
Každý se mùže pøesvìdèit, jak vypadají 2 cm napøíklad u domu pana 
Sekáèe. Zde jsem pochopil, že debata nemá smysl.
Pøi plánování stavby chodníku v Havlíèkovì ulici jsem na jaøe 
hovoøil a psal emaily s vedením mìsta. Poslední email jsem kromì 
vedení mìsta poslal i projektantùm a na stavební úøad. Text emailu 
pøikládám:

Dobrý den, ve ètvrtek jsem prošel Havlíèkovu ulici s panem Milan 
Matìjkou. Po dohodì jsem vypracoval zápis pøipomínek. Bohužel 
nemám sousední pozemek, a tak jsem nebyl úèastníkem stavebního 
øízení. Proto se vyjadøuji až nyní, kdy jsem nahlédl do projektové 
dokumentace. Nejsem stavební technik, tak se omlouvám za 
pøípadné stavební nepøesnosti. Mám zde nemovitost a každodennì 
touto ulicí chodím. Byl bych rád, aby rekonstrukce byla funkèní a 
bezvadnì sloužila po desítky let. Proto chci nìkteré vìci vyjasnit, 
dokud jsou pouze na papíøe. Až se zaène kopat, tak by mohlo být 
pozdì. S pøáním výstavby kvalitních komunikací, Martin Klepal 
Havlíèkova 326

Vypracoval jsem konkrétní stavební pøipomínky, které jsem rozdìlil 
do deseti bodù. Zástupci mìsta odpovìdìli, že k odborným vìcem se 
vyjádøí projektant. Vyjádøení projektanta obsahuje fráze typu – 
odpovídá normì èi nebylo pøedmìtem smlouvy. Z deseti bodù se 
vyjádøil pouze k jednomu a to lží (napsal: Ulièní vpus� u opìrné zdi 
je zrušena z dùvodu nefunkènosti, jelikož je na nejvyšším místì 
stávající silnice.) Každý, kdo to tam zná, ví, že tato vpus� byla pod 
úrovní silnice.
Všechny moje pøipomínky nebyly vùbec brány v potaz. Vlastnì se o 
nich ani nediskutovalo. Na základì tìchto skuteèností jsem napsal 
tuto zprávu zastupitelùm:

Vážení kolegové, vzhledem k nepromyšleným krokùm pøi 
rekonstrukci ulic (Klášterní, U Høištì) a ukvapenému vyhlašování 
výbìrových øízení na další akce (Havlíèkova, Školní) navrhuji 
zaøadit do programu jednání samostatný bod - opravy komunikací. 
Jako pracovní tisk k tomuto bodu prosím o pøeposlání projektové 
dokumentace k výbìrovým øízením na výše uvedené akce. Zejména 
bych poprosil všechny zastupitele o prostudování té èásti generelu 
mìsta, která zahrnuje Školní ulici. Zde generel pøipouští nìkolik 
variant øešení. Pøi zadání výbìrového øízení by bylo vhodné vìdìt, v 
jakém rozsahu plánujeme rekonstrukci a podle toho upravit pøedmìt 
veøejné zakázky. K zaøazení tohoto bodu jsem dospìl po 
prostudování projektové dokumentace na chodník v Havlíèkovì 
ulici, kde se opakují projektové nedostatky z oprav ulic Klášterní a U 
Høištì. V lokalitì Školní ulice žije nìkolik set obyvatel, a proto si 
myslím, že je na místì odpovìdný pøístup zastupitelù již od 
projektové dokumentace. Sám mám zkušenosti s výstavbou ulic 
Toužimská, èásti Školní a Sluneèné. Vím, že jednání s nìkterými 
institucemi (památkáøi, dopravní policie... )a vlastníky sítí (ÈEZ, 
RWE, O2 ...) je složité a ne vždy se vše povede. Každý má právo na 
chybu a jen ten, kdo nic nedìlá, tak nic nezkazí. Ale je dobré se z chyb 
pouèit a znovu je neopakovat. 

Pøi jednání zastupitelstva k mému pøekvapení se zastupitelé blízcí

vedení mìsta odmítli touto tematikou zabývat a zamítli tento bod 
zaøadit do jednání zastupitelstva. K tomu nelze než dodat, že komu 
není rady, tomu není pomoci.
Jsem si vìdom, že se nelze pøi nových rekonstrukcích zavdìèit 
všem. Pøi každé stavbì se najdou nedostatky, ale musí být vùle je 
øešit. 
Závìrem si dovolím malé pøirovnání. Vážené ètenáøky prosím za 
prominutí genderové nekorektnosti.
Každá nová stavba vypadá hezky. Ale musí být také funkèní. Je to 
podobné jako u krásné dívky. Krása není její zásluhou, ale v tomto 
vìku povinností. Jen bloud se nechá ošálit mládím a nevidí, když je 
dívka sprostá, špinavá a negramotná.

Martin Klepal

INFORMUJEME

VOLBY

Mìsto Teplá informuje všechny obèany o konání komunálních 
voleb které se uskuteèní ve dnech 10. - 11. 10. 2014 v Domì 
Kultury, Žižkova ulice 345 v Teplé. Volební místnosti se 
otevøou v sobotu 10. 10. 2014 od 14.00 - 22.00 a v nedìli 11. 10. 
2014 od 8.00 - 14.00. 

Každý voliè obdrží jeden volební lístek a má k dispozici tolik 
hlasù, kolik má èlenù zastupitelstvo obce. Hlasy mùže rozdìlit 
mezi více stran èi hnutí a na lístku udìluje køížky pøed jmény stran 
èi kandidátù.
Pøedstavte si, že volíte v malé obci, kterou vede 7 zastupitelù. 
Mùžete tedy rozdìlit 7 hlasù.
Zákon umožòuje 3 zpùsoby vyplnìní lístku:
1) vybrat maximálnì jednu stranu, které pøipadne všech 7 hlasù
2) vybrat maximálnì jednu stranu a rozdìlit 6 zbylých hlasù mezi 
èleny ostatních kandidátek
3) rozdìlit 7 hlasù mezi kandidáty rùzných stran
Ovšem pozor, preferenèní hlasy fungují jinak než ve volbách do 
snìmovny. Hlasy se sèítají primárnì podle stran a mandáty se 
pøidìlují podle poøadí na kandidátce. Aby kandidát pøeskoèil z 
nižších pozic na kandidátce na první místo, musí získat o urèitý 
poèet více hlasù, než èiní prùmìrný poèet hlasù na kandidáta. 
 Poøád vám to není jasné? Vyzkoušejte si simulátor volebního 
lístku na http://volby.rovnou.cz/.
Volební systém komunálních voleb do zastupitelstev obcí je 
založen na vìtšinové volbì stran a hnutí. Poèet mandátù (èlenù) 
jedné strany v zastupitelstvu vychází z celkového poètu hlasù, 
které tato volební strana obdrží od volièù.  Oznaèí-li voliè køížkem 
celou volební stranu v rámeèku u jejího názvu, obdrží všichni 
kandidáti této strany po jednom hlasu a strana obdrží tolik hlasù, 
kolik má na své listinì kandidátù. Zaškrtne-li voliè jednotlivé 
kandidáty z rùzných stran v rámeècích pøed jejich jmény, obdrží 
tito kandidáti jeden hlas (tzv. preferenèní hlasy) a každá strana 
tolik hlasù, kolik jejích kandidátù bylo oznaèeno. Zbytek hlasù do 
celkového poètu  pak obdrží volební strana, kterou voliè dále 
oznaèil v rámeèku u jejího názvu. Strana, která chce mít svoje 
kandidáty v zastupitelstvu, musí získat minimálnì 5% hlasù z 
celkového poètu platných hlasù. Mùže se stát, že kandidát, který 
jako jednotlivec obdrží nejvíce hlasù ze všech kandidátù všech 
volebních stran, nemusí být do zastupitelstva zvolen, pokud jeho 
strana jako celek nedostane potøebných 5% hlasù. Èím více hlasù 
která strana obdrží, tím více míst v zastupitelstvu získá.
Po souètu hlasù se nejdøíve urèuje poèet mandátù pro každou 
stranu a pak poøadí kandidátù v konkrétní volební stranì. Pokud je 
zakøížkovaný urèitý kandidát, zvyšuje tím pravdìpodobnost 
zvolení i ostatních kandidátù ve stranì. 



http://padesatprocent.cz/cz/zeny-v-politice/komunalni-
zastupitelstva/vse-co-potrebujete-vedet-o-komunalnich-
volbach
http://volby.rovnou.cz/
http://www.nasstat.cz/predvolebni-radce-pro-komunalni-a-
senatni-volby/

Veøejná sbírka „Oprava a rekonstrukce poškozené 
fasády na Kostele sv. Jiljí v Teplé“ byla zahájena.

Dne 31. srpna 2014 byla zahájena tøíletá veøejná sbírka na opravu 
fasády kostela sv. Jiljí který pøedstavuje hlavní charakteristiku 
mìsta Teplá. Majitelem je Kanonie premonstrátù Teplá a mìsto má 
kostel v dlouhodobé výpùjèce. Omítka vìže kostela je vystavena 
dlouhodobému vlivu povìtrnostních podmínek, èímž došlo k 
narušení, korozi zdiva, zanedbaný je i stav keramických øíms, 
rovnìž kamenné prvky postrádají ochrannou vrstvu. Oprava kostela 
sv. Jiljí je rozdìlena do dvou etap. První etapa, oprava fasády je 
rozplánována v rozmezí tøí let. Druhá etapa øeší opravy ambitu a 
zøízení prostor pro umístìní stálé výstavy mapující historii 
Tepelska. Poslední oprava fasády probìhla v první polovinì 20. 
století. 
Více informací o veøejné sbírce jakožto i stav vybrané èástky pro 
tuto významnou památku naleznete na stránkách Mìsta Teplá 
www.tepla.cz. 

Potøebuje kostel nový kabát?

Za uplynulé ètyøi roky byla narušena jednota hlasování „vládní“ 
koalice v Teplé pouze dvakrát. První pøípad se týkal kauzy „centra 
sociální prevence“, druhý pøijetí dotace z Ministerstva kultury ÈR 
na opravu kostela svatého Jiljí. Pøi hlasování o pøijetí dotace a 
následném spolufinancování opravy kostela se zvedlo pouze sedm 
„vládních“ hlasù. Umím rychle poèítat, a tak mi blesklo na chvilku 
hlavou – to by byla pro vedení mìsta blamáž, nepøijmout další státní 
dotaci. Jenže pøede dvìma dny jsem vyjádøil podporu této akci. Co 
sám nerad, neèiò druhému. Rozhodující osmý hlas byl na svìtì.
Financování akce je zhruba v tomto pomìru – stát:vlastník 
(Kanonie premonstrátù v Teplé):obec – 5:4:1. Zastávám názor, že 
pokud v dalších etapách nevyjde dotace od státu, mìl by být 
zachován podíl na financování dalších oprav mezi vlastníkem a 
obcí v pomìru 4:1.
Zásadní otázka zní, zda se má mìsto finanènì podílet na opravì 
kostela. Osobnì se domnívám, že ano. Na tomto se ale neshoduji i se 
spoustou svých kamarádù. Nálada ve spoleènosti po schválení 
zákona o církevních restitucích není naklonìna tomu ještì finanènì 
pøispívat na opravu církevního majetku. Kostel je dominantou 
mìsta. Zároveò je v centru veøejného prostranství. Opravená fasáda 
je samozøejmì turisticky atraktivnìjší. Má však velký význam i pro 
místní. Každodenní pohled na hezké, opravené vìci èlovìka 
uklidòuje. A v Teplé potøebujeme hezké pohledy. Mìsto má také 
zámìr využít èást vnitøku kostelu na výstavní prostory. Také se 
domnívám, že v souèasné svìtové politické situaci je dobré se hlásit 
ke koøenùm evropské civilizace. Èlovìk nemusí být vìøící, aby si 
uvìdomil, že naše spoleènost vychází z køes�ansko-židovských 
základù. Sice v souèasné dobì smìøuje stále víc ke konzumu a 
povrchnosti, ale domnívám se, že je to stále menší zlo než chování 
nìkterých fanatických spoleèností.
Bohužel ta povrchnost mì trochu straší. Mùj zájem na vzhledu 
kostela je dlouhodobý. Napøíklad v dobì mého starostování mùže 
Karel Kyller potvrdit, že jsem ho otravoval, aby vyèistil ucpané 
okapy. Pana Augustina Kováèika a pana Maršíka jsem upozornil na 
náletové døeviny, které se uchytily na vìži. Zatímco dnešní vedení 
nìkolik let chodí kolem rozbitého okapu. Každý zedník potvrdí, že 
funkèní okapy zachrání desítky metrù omítky. 
Nemile mne pøekvapila nepøítomnost zástupce øádu pøi prvním pro-

projednávání rekonstrukce kostela na jednání zastupitelstva. Pak 
obèas vznikají zbyteèné dohady, které mi trochu pøipomínají situaci 
pøed 13 lety. Šlo o nápis na høbitovì. Pro zájemce doporuèuji 
vyhledat v knihovnì Tepelský zpravodaj 9/2001 ètvrtou stranu.
Všem obèanùm pøeji nejenom opravené námìstí v Teplé, ale i 
upravené návsi v okolních obcích, ochotné úøedníky a pracovité 
zastupitele.

Martin Klepal

UPOZORNÌNÍ! 

Mìsto Teplá upozoròuje všechny obèany, že ve dnech 14. - 18. 10. 
2014 bude uzavøena budova Mìstského úøadu z dùvodu stìhování.

UPOZORNÌNÍ, nájemcùm kolumbárií od è. 51 do è. 100, že dojde 
postupnì k výmìnì dvíøek za nové a to do konce øíjna 2014, další 
výmìna od è. 50 do è. 1 se plánuje na pøíští rok 2015. Nový klíèek 
doruèíme obèanùm Tepelska osobnì, ostatním poštou. 

Dìkujeme za pochopení,

Správa høbitova Teplá
K. Maïariè, tel.: 723 527 016

H. Vasylišinová, tel.: 353 176 225

STALO SE

Harantovy cykloutoulky II

Dne 22.8.2014 uspoøádalo Mìsto Teplá ve spolupráci s organizací 
Besip a Policií ÈR cyklovýlet s názvem Harantovy cyklotoulky II, 
který navázal na podobnou akci z roku 2012. Tehdy bylo cílem 
výletu lanové centrum v Dolních Polžicích. Cílem letošního výletu 
byl Podhorní vrch, Dùm pøírody Slavkovského lesa na Kladské a 
Beèov nad Teplou. Odjezd byl naplánován na 9:30 hodin od 
Základní školy v Teplé. Na místì se v tu dobu sešlo celkem 8 
úèastníkù, což je oproti roku o 6 úèastníkù ménì. Poèasí k nám bylo, 
alespoò na zaèátku cesty vlídnìjší než minule. Pøed samotným 
odjezdem byly úèastníkùm pøedány reflexní vesty a reflexní pásky 
od spoleènosti Besip, pro zvýšení bezpeènosti pøi pohybu na 
pozemní komunikaci. Následovalo spoleèné foto, krátká instruktáž 
o bezpeèném pohybu na silnici a mohli jsme vyrazit. První èást trasy 
vedla pøes Klášter, Betlém, Mrázov na Podhorní vrch, kde jsme díky 
polojasnému poèasí mìli nádherný výhled do okolí. Mìli jsme tedy 
možnost se „ohlédnout“ zpìt na již absolvovanou èást cesty a spatøit 
tak vodní dílo Podhora, v dálce vìže Premonstrátského kláštera a 
Teplou. Na druhé stranì se na nás již kabonily mraky nad další èástí 
cesty smìrem ke Kladské. 
Na Kladské jsme spoleènì navštívili úžasnou interaktivní expozici 
v Domì pøírody Slavkovského lesa. Ještì pøedtím všichni úèastníci 
výletu obdrželi test znalostí správného chování chodcù a cyklistù, 
který obsahoval celkem 16 dopravních situací. Z tìchto situací 
museli zaškrtnout ty, na kterých se chodec nebo cyklista chová 
nesprávnì. Nutno dodat, že se všichni úèastníci popasovali s testem 
v zásadì dobøe a nemìli by pøedstavovat pro ostatní úèastníky 
silnièního provozu žádné riziko. Po absolvování testù jsme se ze 
vstupních prostor pøesunuli do dalších expozièních prostor Domu 
pøírody. Zde jsme mimo jiné shlédli 3D film o pøírodì Slavkovského 
lesa. Plni dojmù z krásné expozice jsme byli paní starostkou 
pozváni na obìd do nedalekého bufetu. 
     Po dobrém obìdì jsme se vydali na další, druhou èást naší cesty. 
V tu dobu jsme již mìli v nohách 25 kilometrù, pøevážnì do mírného 
kopce. Druhá èást putování však mìla být jakousi odmìnou za 
nároènìjší zaèátek, nebo� vedla témìø celá z kopce dolù. Pøi cestì z 
Kladské jsme projeli obcí Prameny a pokraèovali po úzké silnièce



smìrem na Beèov. Protože se program na Kladské docela protáhl a 
my bychom nestíhali vlakový spoj z Beèova do Teplé, nastoupila 
èást výpravy do vlaku již v zastávce Louka u Mariánských Lázní. Ta 
je od Beèova vzdálena asi 8 kilometrù. Druhá èást cyklistù 
pokraèovala v jízdì pøes Tisovou a Otroèín, zpìt do Teplé. Po 53 
kilometrech jsme plni zážitkù dorazili zpìt do Teplé. Výlet plnil svùj 
úèel pro potìchu tìla i ducha a všichni úèastníci si odnesli, nebo 
odvezli, nové informace a zážitky. Ještì jednou dìkujeme 
poøadatelùm a partnerùm a tìšíme se na další pokraèování.

prap. Martin Hemza               
           preventista OOP Teplá

H A S I È I

Návštìva ve Weicheringu

O víkendu 23. - 24. srpna jsme se vydali na návštìvu k hasièùm z 
našeho spøáteleného sboru ve Weicheringu. Návštìva byla dlouho 
plánovaná a stála za to. V sobotu jsme se byli podívat v muzeu firmy 
Audi v Ingolstadtu a odpoledne jeden z tamních hasièù vlastnící 
farmu nás vzal na prohlídku svých polností. Pøi té pøíležitosti si 
nìkteøí vyzkoušeli i práci na "bramborovém" kombajnu a prohlédli 
jsme si zázemí a techniku na farmì. V nedìli jsme lehce prošli 
Weichering, podívali jsme se na zámeèek v blízkosti mìsta a zavítali 
jsme i na bøeh øeky Dunaj. 

Baèùv memoriál

Dne 6. záøí jsme na høišti TJ Sokol Teplá poøádali soutìž mladých 
hasièù "Baèùv memoriál". Soutìže se zúèastnilo celkem v mladší a 
starší kategorii 13 družstev (z Teplé, Krásného Údolí, Útviny, 
Køižovatky, Skalné, Plesné a Žlutic). Soutìžilo se ve štafetì 
požárních dvojic a požárním útoku. Naši mladí hasièi mìli 
zastoupení v obou kategoriích. V kategorii mladších se naše dru -

žstvo ve štafetì požárních dvojic umístilo na 5. místì a v útoku na 6. 
místì. Celkovì na 6. místì. Ve starší kategorii se naše družstvo ve 
štafetì požárních dvojic umístilo na 1. místì a v útoku na 5. místì. V 
celkovém poøadí skonèili na 3. místì. Samozøejmì jako odmìna 
nechybìla pizza pro všechny.

mladší kategorie starší kategorie
1. místo Skalná Žlutice I.
2. místo Plesná Skalná
3. místo Útvina Teplá
4. místo Køižovatka Žlutice II.
5. místo Krásné Údolí Køižovatka
6. místo  Teplá Útvina
7. místo Krásné Údolí

Sbírka použitého ošacení

Ve dnech 12. a 13. záøí v prostorách hasièské zbrojnice jsme po 
zhruba roèní pøestávce ve spolupráci s Diakonií Broumov 
uspoøádali sbírku obleèení a jiných vìcí. Chtìli bychom touto 
cestou podìkovat všem, kteøí se do sbírky zapojili a nìco pøinesli na 
podporu lidí bez domova èi z azylových domù. Rádi se pokusíme za 
pomoci našich obèanù sbírku uspoøádat i pøíštì.

ANKETA DOBROVOLNÍ HASIÈI ROKU 2014

Náš sbor se zúèastnil ankety Dobrovolní hasièi roku 2014. 
Smyslem a posláním ankety je podpora a propagace èinností sborù 
dobrovolných hasièù obcí v Èeské republice a možnost vyhrát 
finance na svou èinnost. Z naší celoroèní èinnosti jsme do ankety 
vybrali akci z èervence loòského roku - Program pro dìtský tábor 
poøádaný obèanským sdružením Haima CZ. Sdružení se zabývá 
aktivní pomocí dìtem s onemocnìním krvetvorby a dìtem s 
onkologickým onemocnìním. V rámci toho naši mladí hasièi 
ukázali dìtem svùj um v požárním útoku a s naší technikou jsme 
malým táborníkùm pøipravili vyproš�ování osob pøi tìžké dopravní 
nehodì.  Odborná porota vybrala náš sbor v oblasti jih - západ Èech 
do finále, což vzhledem k poètu zúèastnìných považujeme za 
obrovský úspìch. Nyní o výsledném poøadí finálových úèastníkù 
rozhoduje veøejnost prostøednictvím hlasování, proto Vás prosíme 
o  p o d p o r u  n a š e h o  s b o r u  h l a s o v á n í m  n a :  
http://www.adhr.cz/hlasovani-sbory/ nebo prostøednictvím SMS 
zaslané na telefonní èíslo 900 77 06. Tvar SMS: 
HASICI(mezera)SSZC5. Cena SMS zprávy je 6,- Kè. Hlasování 
bude ukonèeno 30. øíjna 2014.

Za Váš hlas dìkujeme Hasièi Teplá

NÁVŠTÌVA V BUTZBACHU

V dnešní dobì slýcháváme kolem sebe o situaci v Sýrii, Somálsku 
nebo Iráku, kdy je mnoho lidí nuceno pod tíhou politické situace 
opouštìt své domovy, nebo jsou okolnostmi pøímo donuceni vzdát



se svých dosavadních jistot. Není to tak dávno, kdy se podobná 
situace odehrála i na našem území, kdy po konci 2. sv. v. bylo mnoho 
obyèejných lidí vytrženo ze svých koøenù a nezbylo jim nic jiného, 
než odejít z míst, kde se narodili, a hledat si nový domov. 

K pøíležitosti šedesátiletého výroèí kmotrovství mezi mìsty se v 
Butzbachu dne 5. – 7. 9. 2014 uskuteènilo setkání zástupcù mìsta 
Teplá s pøedstaviteli butzbašské radnice. Starostka Mgr. Jana 
Èížková spolu s Ing. Dušanem Benèem a Mgr. Kristýnou Bílou byli 
pøivítáni slavnostní veèeøí, aby druhý den zahájili spoleèný program 
na námìstí prohlídkou nové budovy mìstské radnice. Prùvodkyní 
jim byla po celou dobu pobytu Christine Borchers – Fanslau, 
jakožto pøedstavitelka kultury a partnerství mezi mìsty. U 
oficiálního zahájení „Staromìstských slavností“ je pøivítal samotný 
starosta Michael Merle spolu s radním Dieterem Söhngenem a 
tajemníkem Olafem Hoerschelmannem. Odpoledne již následovala 
prohlídka Muzea vysídlencù v Butzbachu, kde je shromáždìno 
mnoho informací a historických pramenù o Teplé, Beèovì a obecnì 
o regionální historii Tepelska. 

V sobotu odpoledne bylo souèástí návštìvy rovnìž i setkání 
zastupitelù Butzbachu a hostù z Teplé k pamìtnímu aktu na místním 
høbitovì. Spoleènì s faráøem Eberhardem Heinzem, starostou 
Merlem a Janou Èížkovou se zavzpomínalo na padlé a zemøelé. 
Michael Merle k tomu øekl: „Máme odpovìdnost a povinnost 
postarat se o vysídlené; ještì dnes vzpomínáme na bolestný osud 
našich pøíbuzných, sousedù, našich pøátel a známých. Rodiny byly 
od sebe odtrženy a za obìti násilného vysídlování padly i dìti. 
Nejenom na pøeživších zanechala válka a vysídlení hluboké stopy. 
Nadále si pøejeme život v klidu a míru, a toto setkání je 
symbolickým aktem znovuobnoveného pøátelství.“ Po položení 
vìncù k pamìtní desce obìtem následoval další symbolický akt: 
jako znamení velkého svazku pøivezli hosté z Teplé do Butzbachu 
lípu, kterou k pøíležitosti šedesátiletého výroèí a pøátelství mezi 
obìma mìsty zasadili v zámeckém parku. 

Veèer se již nesl v duchu slavnostního setkání zástupcù mìst 
Butzbach, Teplá-Beèov a Bad Vilbel v budovì Mìš�anského domu. 
Prezident zemského snìmu Norbert Kartmann byl potìšen 
dlouhodobou tradicí, ale zároveò mu bylo líto vypovìzení pøátelství 
s tehdejším okresním zastupitelstvem Friedbergu. Tak jako starosta 
Merle, tak i Hildrun Barthlme jsou potìšení, že se k tomuto 
pøátelství pøipojilo i mìsto Bad Vilbel. Jde pøedevším o to, 
zprostøedkovat mladé generaci to, jaké je prožít bezmoc proti 
jakémukoliv násilí, bezpráví a nespravedlivému omezení jeho 
osobní svobody. Starosta Merle ve své øeèi zmínil i skuteènost, že 
„Tepelská vlajka bude vlát u každé dùležité události v Butzbachu a 
rovnìž se i pøipravuje pojmenování ulice „Tepelská“, stejnì jako 
odhalení pomníku jakožto pøipomínky za padlé a vyhnané. 
Butzbach spolu s Bad Vilbel rovnìž chtìjí svùj vztah upevòovat.  
Setkání pøedevším znamená základnu pro výmìnu názorù a diskuzi 
mezi starou a novou vlastí. V této souvislosti se nesmí zapomenout, 
že Èeši po válce sklouzli do totalitního režimu, který až do dneška v 
nich zanechal hluboké stopy. Celkovì je ale vývoj pozitivní a po 
dlouhé dobì mlèení znovunalézáme dialog.“ øekl Merle. 

Starosta Bad Vilbel, Dr. Thomas Stöhr vidí zvláštì v Muzeu 
vysídlencù dùležité místo setkání. Obzvláštì se tìší na 25. výroèí 
partnerství mìst Butzbach – Bad Vilbel které se bude pøíští rok 
pøipomínat. 

Vedle Dr. Gerda Reipricha gratuloval také Bernd Posselt (pøedseda 
krajského vysídleneckého spolku) k tomuto jubilejnímu setkání. 
Pro okresní správkyni Hildrun Barthlme je další pokraèující setkání 
dùkazem zájmu o osudy osob postižených dùsledky nejen 2. svìtové 
války,  ale i válek souèasných. 

Mgr. Kristýna Bílá

ÈESKÝ ZÁPAD

Pøedseda Snìmovny Jan Hamáèek navštívil Dobrou 
Vodu u Toužimi

Toužim – Dobrá Voda (okr. Karlovy Vary) / 10. 9. 2014
Pøedseda Poslanecké snìmovny Jan Hamáèek vèera navštívil v 
rámci své návštìvy Karlovarského kraje i sociálnì vylouèenou 
lokalitu v Dobré Vodì u Toužimi. Zde se setkal se zástupci 
organizace Èeský západ, která na Toužimsku a Tepelsku nabízí 
potøebným sociální služby, pomáhá øešit jejich nepøíznivé životní 
situace a podporuje rodiny s dìtmi v tom, aby dìti úspìšnì zvládaly 
školní docházku. 

Jan Hamáèek pøijel do Dobré Vody v odpoledních hodinách v 
doprovodu poslankynì Parlamentu ÈR a zastupitelky 
Karlovarského kraje Markéty Wernerové a dalších hostù. Spoleènì 
se zajímali o práci Èeského západu a problémy, které trápí 
obyvatele sociálnì vylouèených lokalit na Toužimsku a Tepelsku. 
Pracovníci Èeského západu také upozornili, že v tìchto lokalitách 
nežijí jen pouze Romové, ale stále více narùstá poèet lidí z majoritní 
spoleènosti, které se dostávají na okraj spoleènosti a potýkají se s 
dluhy, exekucemi a dalšími problémy.

Dle kanceláøe Poslanecké snìmovny se na Karlovarsku nachází 
pomìrnì velké množství sociálnì vylouèených oblastí, proto není 
náhodou, že pøedseda Snìmovny zavítal do Dobré Vody, v níž 
realizuje svùj úspìšný projekt organizace Èeský západ. Podle Jana 
Hamáèka pøedstavuje práce sdružení s vylouèenou entitou 
smysluplnou cestu, která mùže pøinést inspiraci pro vytvoøení 
komplexního pøístupu vùèi vylouèeným lokalitám. Èeský západ 
dnes pomáhá více než 250 lidem. 

To, že se jedná o mimoøádný projekt, dokazuje mimo jiné i zájem 
pøedstavitelù státu i veøejnosti, pøipomnìla øeditelka Èeského 
západu Eva Halbrštátová, která hosty v Dobré Vodì pøivítala. 
Návštìvì Jana Hamáèka pøedcházely v létì návštìvy místopøedsedy 
poslanecké snìmovny Jana Bartoška a ministrynì práce a sociálních 
vìcí Michaely Marksové Tominové, která Èeský západ navštívila 
spolu s námìstkem hejtmana Karlovarského kraje Miloslavem 
Èermákem a dalšími zástupci kraje.

Jan Hamáèek se kromì návštìvy Dobré Vody setkal také s vedením 
kraje, pøedstaviteli Chebu a Ostrova, absolvoval diskusi se studenty 
ostrovského gymnázia. „Nedostateèné dopravní spojení, sociální 
problémy zejména vylouèených oblastí a pøeshranièní spolupráce s 
Nìmeckem – to jsou aktuální témata, která se dotýkají mnoha obcí a 
mìst na Karlovarsku a rovnìž celého kraje," vysvìtlil po své 
návštìvì Karlovarska Jan Hamáèek.

Èeský západ poskytuje lidem ze sociálnì vylouèených lokalit na 
Toužimsku a Tepelsku (Dobrá Voda, Nová Farma, Poutnov, Horní 
Poutnov, Služetín, Pìkovice, Køepkovice, Hoštìc, Mrázov) sociální 
služby a pomáhá jim øešit jejich nepøíznivé životní situace zejména 
v oblasti zamìstnání, vzdìlávání, bydlení, zdravotní péèe a 
kontaktu s majoritou. Èeský západ podporuje rodiny s dìtmi v tom, 
aby dìti úspìšnì zvládaly školní docházku. Organizace dále 
provozuje v Teplé vlastní textilní dílnu, kde pracují ženy, které byly 
dlouhodobì nezamìstnané. Výrobky dílen je možné zakoupit v 
internetovém obchodì www.eshop.cesky-zapad.cz. Více informací 
o èinnosti organizace lze získat na www.cesky-zapad.cz.

Více informací: 



POZVÁNKY

Známí herci zamíøí do Mariánských Lázní

Ve dnech 3. – 11. øíjna se v Mariánských Lázních uskuteèní první 
roèník nového literárního festivalu Goethùv podzim.  Ambicí 
festivalu je nechat ožít pøíbìhy knih v podání známých hercù. 
Nabídnout pohled na literaturu ze strany tìchto osobností, nechat se 
vtáhnout do pøíbìhù knih a inspirovat se jejich myšlenkami. V 
letošním roce se mùžeme tìšit na veèery s takovými jmény jako je 
Václav Postránecký, Jan Kaèer, Naïa Konvalinková, Tereza 
Kostková nebo Nela Boudová. Závìreènou teèkou festivalu pak 
bude koncert skupiny Hradiš�an ve spoleèenském sále Casino. 
Pøedprodej vstupenek na veèerní setkání zajiš�uje Infocentrum 
Mariánské Láznì. Více informací lze nalézt na festivalových 
stránkách www.goethuvpodzim.cz

Základní škola v Teplé, pøíspìvková organizace, 
srdeènì zve na

LAMPIONOVÝ PRÙVOD

v pátek 24. øíjna 2014.
Sraz úèastníkù v 17.45 hodin

pøed budovou 2. stupnì Základní školy v Teplé.

INZERCE

Pronajmu byt 3+1 v obci Teplá Klášter u Mariánských 
Lázní. Byt je situovaný v prvním nadzemním podlaží 
bytového domu, vytápìní centrální na tuhá paliva (kotel 
ve sklepì), elektromìr vlastní. V koupelnì bojler pro 
ohøev teplé vody. Pokoje jsou neprùchozí. V pøípadì 
zájmu možno provést rekonstrukci na náklady majitele. 
Nájemné 3500,-/mìsíc + služby 350,-/osobu. 
Tel.: 702505744

Veøejná sbírka „Oprava a rekonstrukce 
poškozené fasády na Kostele sv. Jiljí v 

Teplé“ 

Pøispìvatelé mohou skládat své pøíspìvky do pokladny 
mìsta nebo ve prospìch úètu è. 107-768 90 40 257/0100

Více informací o veøejné sbírce jakožto i stav vybrané èástky pro 
tuto významnou památku naleznete na stránkách Mìsta Teplá 

. 

Mìsto Teplá dìkuje všem, kteøí pøispìli a pøispìjí na opravu 
kostela a pomohou tak k zachování této mimoøádné, sakrální 

dominanty mìsta.

www.tepla.cz



Mìsto Teplá zabezpeèuje ve spolupráci s firmou EKODEPON s.r.o. mobilní sbìr 
odpadu. Prosíme obèany, aby uvedené odpady a zaøízení pøedávali do mobilní sbìrny 

pouze v dobì pøistavení, aby odpady byly ukládány pøímo do odpovídajících 
prostøedkù.

Dìkují pracovníci firmy EKODEPON





KOMUNÁLNÍ VOLBY 2014  volte èíslo 2, volte èíslo 3 

VOLEBNÍ PROGRAM:
KOALICE SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTÙ 

2+3 

JISTOTA OBÈANÙ TEPELSKA è. 2
ROZVOJ TEPELSKA è. 3 

Dostavba chodníku ul. Havlíèkova
Dokonèit opravu fasády Kostela sv. Jiljí

Realizace projektu sídlištì Školní
Realizace projektu Víceúèelová nauèná stezka Klášter 

– Teplá námìstí – rekonstrukce
Rekonstrukce ordinací pro mladé lékaøe 

a hospicových lùžek ve zdravotním støedisku
Rekonstrukce staré radnice na ZUŠ

Opravy místních komunikací
Údržba krajiny, opravy rybníkù, 

výsadba zelenì, 
dále pokraèovat v efektivním hospodaøení 

na lesním majetku mìsta
Dokonèení volnoèasového prostoru pod sportovní halou
Pokraèování v modernizaci vybavení technických služeb

Zpracování projektové dokumentace ul. Pivovarská, Lidická
Využít všechny možnosti èerpání dotací pro zlepšení vzhledu mìsta

Spolupráce s øádem premonstrátù

Váš hlas mùže rozhodnout!
Chceme mìsto, ve kterém bude radost žít.
Oèekáváme Vaši podporu, názor a hlas.

Sliby jsme splnili a splníme.

           PODPOØTE NÁS, PODPOØÍTE SAMI SEBE



Mìstský úøad Teplá
Masarykovo námìstí è.p. 143, 364 61 Teplá

Úøední hodiny:
Pondìlí      7:00 – 12:00     12:30 – 17:00
Úterý         7:00 – 12:00     12:30 – 15:00
Støeda        7:00 – 12:00     12:30 – 17:00
Ètvrtek      7:00 – 12:00     12:30 – 15:00
Pátek         7:00 – 13:00    

Ústøedna:
tel.: 353 176 220, 724 873 065, 724 873 066, fax: 353 176 241,
e-mail: 

Starostka mìsta – Mgr. Jana Èížková, tel.: 353 176 222, 
e-mail: starosta@tepla.cz

Místostarosta – Ing. Jan Rùžièka

Tajemník – Ing. Ivana Benèová – tel.: 353 176 221, 
e-mail: tajemnik@tepla.cz

Sekretáøka starosty a tajemníka, Komise pro projednávání
pøestupkù, mzdy – Soòa Bílková, tel.: 353 176 220, 
e-mail: sekretariat@tepla.cz, e-mail podatelna: 

Ekonomický úsek
Ekonom – Eva Øebíková, tel.: 353 176 226, e-mail: ekonom@tepla.cz
Úèetní – Markéta Hlávková, tel.: 353 176 223, 
e-mail: ucetni@tepla.cz
Úèetní (správa poplatkù) – Hana Vasylišinová, tel.: 353 176 225, 
e-mail:  

Stavební úøad, územní plánování
Stavební úøad – Jiøí Dinga, tel.: 353 176 228, 
e-mail: stavebni.urad@tepla.cz
Územní plánování – Jiøina Rùžková, tel.: 353 176 227, 
e-mail: 

Matrika, evidence obyvatel
Jaroslava Dvoøáèková, tel.: 353 176 230, e-mail: 

Odborný lesní hospodáø
Jaroslav Vìtrovec, tel.: 353 394 466, e-mail: 

Knihovna s infocentrem
Zdeòka Lorencová, tel.: 353 392 207, 
e-mail: 

Manager Infocentra
Mgr. Kristýna Bílá, tel: 730 154 846, e-mail: 

Dùm s peèovatelskou službou
Správa domu s peèovatelskou službou - Karel Maïariè, 
tel.: 723 527 016

Peèovatelská služba
Vedoucí peèovatelské služby – PhDr. Renata Kreuzová, 
tel.: 353 301 111, e-mail: 

Støedisko místního hospodáøství
Technik støediska – Zdenìk Gulaba, tel.: 725 052 503, 
e-mail: mistni.hospodarstvi@tepla.cz
Správa sportovní haly – Karel Maïariè, tel.: 723 527 016
Správa domu kultury – Karel Maïariè,  tel.: 723 527 016
Správa høbitova - Karel Maïariè, tel.: 723 527 016

epodatelna@tepla.cz

podatelna@tepla.cz

ucetni.sluzby@tepla.cz

uzemni.plan@tepla.cz

matrika@tepla.cz

olh@tepla.cz

knihovna@tepla.cz

kultura@tepla.cz

pecovatelska.sluzba@tepla.cz

Tepelský zpravodaj, informaèní tisk, grafická úprava a tisk 
Mìsto Teplá, vydává Mìsto Teplá

Uzávìrka 20. dne pøedešlého mìsíce. Pøíspìvky zasílejte na 
adresu: t.zpravodaj@seznam.cz, nebo kultura@tepla.cz, na MìÚ 

do schránky, heslo „Zpravodaj”. Pøíspìvky nejsou stylisticky 
upravovány, omluvte pøípadné chyby v textu.

Registraèní èíslo: MK ÈR E 11998

TIRÁŽ

INZERCE
Pøíspìvky a inzeráty od obèanù zdarma

Firmy ve správním obvodu mìsta Teplá platí – velikost A4 
Kè 100,-, A5 Kè 50,-, A6 a menší Kè 20,- / 1 uveøejnìní

Subjekty mimo správní obvod mìsta Teplá platí – velikost A4 
Kè 1000,-, A5 Kè 500,-, A6 a menší Kè 200,- / 1 uveøejnìní

www.tepla.cz
oficiální stránky mìsta Teplá

www.zstepla.cz
stránky Základní školy v Teplé

www.tepla.knihovna.info
stránky Knihovny s infocentrem Teplá

www.klastertepla.cz
stránky Kláštera premonstrátù Teplá

www.hasicitepla.wz.cz
stránky SDH Teplá

www.krajzivychvod.cz
stránky Svazku obcí Slavkovský les pro obnovu venkova

www.kr-karlovarsky.cz
informaèní portál Karlovarského kraje

www.konnersreuth.de
stránky partnerského mìsta Konnersreuth

www.kudyznudy.cz
turistický informaèní portál

www.modelklub.unas.cz
klub modeláøù v Teplé

tepla.evangnet.cz
Èeskobratrská církev evangelická v Teplé

ZAJÍMAVÉ  WEBY
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